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حریم همه سواحل  10 روز دیگر در دست مردم

شتاب گیلان در اجرای ضرب الاجل 20 روزه
ایران زمین – با گذشت 1۰ روز از ضرب الاجل ۲۰ روزه رئیس جمهور برای 
دســتگاه های اجرایــی جهت آزاد ســازی حریم ۶۰ متر ســواحل، ســواحل 
تحــت تصــرف دســتگاه های دولتــی و حاکمیتــی یــک بــه یــک آزاد  و به 
عرصه عمومی ســاحل اضافه می شــوند. هر چند قانون آزاد سازی حریم 
6۰ متری ســواحل سال 1386 مصوب شــده بود اما سرعت اجرای آن در 
ایــن 1۰ روز ایــن امید را برانگیخته اســت که تــا پایــان ۲۰ روز هیچ مانعی 
برای اســتفاده از فضای تمام ســواحل نباشــد. بویژه آنکه توانایی تعامل 
و اجماع دولت ســیزدهم با ســایر قوا و نهادهای حاکمیتی باعث شــده تا 
ســاختمان ها و سازه های ساحلی ارگان های نظامی، قوه قضائیه، سازمان 
صداوســیما و نهادهــای انقلابی نیز مانند دســتگاه های دولتــی به حریم 
فاصله 6۰ متری از ســواحل عقب نشــینی کنند.  استان گیلان حدود ۲8۶ 
کیلومتر نوار ساحلی دارد که از این مقدار بالغ بر ۴۷ کیلومتر آن در حوزه 
شهرستان بندرانزلی قرار دارد. ضرب الاجل ۲۰ روزه ای که رئیس جمهور 
در سفر به گیلان برای ساحل نشینان تعیین کرد موجب شد حدود هشت 

کیلومتر از سواحل انزلی از سوی دستگاه های اجرایی رفع تصرف شود.
بــه گــزارش ایرنــا، فرمانــدار انزلــی اظهار داشــت:  در ســواحل شــرق 
شهرســتان بندرانزلی و در شــهرک دهکده ســاحلی کــه متعلق به بخش 
خصوصی اســت هم آزاد ســازی انجام شده اســت. سرپرست فرمانداری 
آســتارا از آغــاز مرحله نخســت آزادســازی حریــم ۶۰ متری ســواحل این 

شهرستان با حکم مقام قضایی خبر داد.
عنایــت رضایی پــور گفت: در حریم ۶۰ متری دریا ســاخت و ســازهای 
مربــوط بــه نهادهــا و ادارات وجود نــدارد اما 3۶ مــورد تصرفات مردمی 
در نــوار ســاحلی وجــود دارد که برای هفــت مورد آن حکم دادگســتری از 
ســال ۹۷ صادر شده بود. سرپرســت فرمانداری آستارا اضافه کرد: بعد از 
ســه سال اولین حکم اجرا شــد و ۶ هزار مترمربع زمین ساحلی از تصرف 
اشــخاص خارج و حــدود ۲۴۰متر حصار بلوکی تخریب شــد و ســازه های 

مربوط به ۶ حکم دیگر نیز در روزهای آینده تخریب خواهد شد.

پایان مهاجرت پرحاشیه   قوهای آوازه خوان به مازندران

ساری- قوهای مهاجر تالاب سرخرود که امسال سفر و اقامتی پرحاشیه و 
پرخبر به مازندران داشــتند، چند روزی است که بازگشت شان به زیستگاه 
اصلــی را آغــاز کرده انــد و دســته دســته در حال بازگشــت بــه عرض های 

شمالی جغرافیایی و محل زندگی شان در ماه های گرم سال هستند.
بــه گــزارش ایرنــا، رئیــس اداره حیات وحــش محیــط  زیســت گفــت: 
بازگشــت قوهــا بــه عرض هــای بالایــی و زیســتگاه اصلی شــان حــدود دو 
هفتــه پیــش آغاز شــد و همچنــان نیــز ادامــه دارد. در نخســتین روزهای 
آغاز بازگشــت نزدیک به یک هزار بال قو از تالاب ســرخرود خارج شــدند 
و پس از آن نیز دسته های مختلفی از آنها به سمت مناطق غربی سیبری 
سفرشــان را آغــاز کردند. در حال حاضــر نیز حدود ۵۰۰ بــال قو در تالاب 
سرخرود حضور دارند که ممکن است تا پایان بهمن زمستان گذرانی شان 
را به پایان برسانند. به گفته کوروس ربیعی معمولًا آغاز و پایان سفر گله 
قوها همزمان و یکسان انجام نمی شود. یعنی این طور نیست که کل گله 
ایــن پرنــده طی یک یا چند روز مشــخص وارد یا خارج شــوند. همان طور 
کــه در زمان ورودشــان به محــل زمســتان گذرانی در دســته های جداگانه 
و بــا فاصله زمانی نســبت بــه هم می آیند، هنــگام خروج و بازگشــت نیز 

همین طور عمل می کنند.
امســال قوهــای فریادکــش یــک مــاه پــس از ورود بــه ســرخرود ســر از 
خبرهــای حوزه صید و شــکار درآوردنــد. برخی دســته های قوهای مهاجر 
حدود دو هفته پس از ورود به تالاب سرخرود به دنبال یافتن غذا از منطقه 
امــن تــالاب بیرون رفتنــد و در دامگاه های منطقه  بــه دام افتادند تا اینکه 
خبر کشــف ۲۴ بال قو از خانه یکی از متخلفان در فریدونکنار منتشــر شد و 
پــای قوها را به دنیای خبرهای صید و شــکار باز کــرد. به فاصله کمتر از دو 
روز بعد از انتشــار این خبر، موجی از خبرهای مربوط به کشتار ۵۰۰ بال قو 
در فریدونکنار و سرخرود منتشر شد. انتشار آگهی های فروش قوهای زنده 
در فضای مجازی نیز نگرانی دوســتداران حیات وحش و محیط  زیســت را 
افزایش داد، اما با رهاسازی قوهای کشف شده در تالاب سرخرود و تأمین 
ذرت و غذادهــی مناســب در ایــن تالاب به مــرور قوهایی که بــه دامگاه ها 
رفته بودند بازگشتند و کم کم با اضافه شدن قوهای مهاجر دیگری که وارد 
مازندران می شــدند، تعداد قوهای تالاب سرخرود به حدود ۲ هزار و ۵۰۰ 
بال نیز رسید و با استقرار گله قوها در تالاب سرخرود، بازار پرنده نگری در 

این زیستگاه موقت تا حدودی رونق گرفت.
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شــهرداری کرمان در اقدامی داوطلبانه، 
برای اولین بار در کشــور اطلاعات حقوق 
و مزایــای همه کارمنــدان و کارگران خود 
را در سامانه شــفافیت شهرداری منتشر 
کــرد. از آنجایی که تمرکــز اصلی بودجه 
کل شــهرداری بــر بودجــه عمومــی بوده 
و حــدود 8۰درصــد درآمــد ایــن ارگان از 
شــهروندان  پرداختــی  عــوارض  طریــق 
تأمین می شــود شــفافیت مالی پروژه ها 
و بودجــه شــهرداری همــواره از مطالبــه 
براســاس  اســت.  بــوده  مــردم  جــدی 
اطلاعات منتشــر شــده در میــان بیش از 
۲هزار نیروی رســمی شــهرداری کرمان، 
میانگیــن دریافتــی خالــص بــا مجمــوع 
حقوق و اضافه کار، ۹ میلیون و 3۰۰هزار 
تومان بوده است و بر این اساس حداقل 
مبلغ دریافتی 5میلیون تومان و حداکثر 
پرداختــی 1۹ میلیــون و 1۰۰هــزار تومــان 

اعلام شده است.
در فهرســت منتشر شــده، ۲۴ درصد 
افــراد دریافتی خالص کمتر از 8 میلیون 
تومــان در ماه دارنــد و حدود ۲.5 درصد 
از افــراد هم دریافتی خالــص بالاتر از 1۴ 
میلیون تومان دارند که اغلب از مدیران 

شهرداری به حساب می آیند.
ایــن اقدام شــهرداری کرمان هر چند 
گام مثبتــی در راســتای مبارزه با فســاد و 
شفاف سازی هزینه بوده است اما مسأله 
مهمتر که بیشتر کارشناسان حوزه شهری 
بــر آن تأکیــد دارنــد بحث شفاف ســازی 
قراردادهــا، مزایده هــا، مناقصه هــا و بــه 
طــور خاص و ویژه طرح هــای تفضیلی و 

بحث ضوابط شهرسازی است.  
ë مردم باید جزئیات هزینه ها را بدانند

محمد امینی زاده، رئیس کمیســیون 
حقوقی شورای شهر کرمان در این زمینه 
در گفت و گــو با »ایران« بــا تأکید بر اینکه 
بخــش زیــادی از درآمد های شــهرداری 
از ســوی مــردم تأمیــن می شــود، اظهــار 
داشــت: اموال شــهرداری در واقع اموال 
خــود مــردم اســت و آنهــا بایــد جزئیات 
هزینه هــا را بداننــد و در نهایــت نظــارت 

کافی بر اموال خودشان داشته باشند.
وی با اعلام اینکه قرار اســت لیســت 
دریافتی هــای کارمندانی که مســتقیم از 
شــهرداری حقــوق می گیرنــد به صــورت 
ماهانه منتشــر شــود، ادامه داد: از اولین 
روزهای شــروع به کار شورای شهر ششم 
اولویــت  جمــع آوری  اقدامــات  از  یکــی 
تمــام اعضــای شــورا بــود. در واقــع مــا 
تــلاش کردیم بــا تبدیــل ایــن اولویت ها 
به سیاست های کلی شــورا برنامه جامع 
و کاملــی را در چهــار ســال پیش داشــته 
باشــیم. در این راســتا 16 برنامــه تدوین 
شــد و اولین مورد آن شفافیت حداکثری 
شــورای  و  شــهرداری  مجموعــه  در 
شــهر بــوده اســت. در همیــن راســتا هم 
شــهرداری کرمان، داوطلبانه، اطلاعات 
و  کارمنــدان  همــه  مزایــای  و  حقــوق 
شــفافیت  ســامانه  در  را  خــود  کارگــران 

شهرداری منتشر کرد.  
ë  شفاف ســازی هم  مزایده ها  و  قراردادها 

می شوند
امینی زاده با اشاره به اینکه این طرح 

در بخش های دیگــر نیز در حال پیگیری 
شــهرداری  اقــدام  ایــن  افــزود:  اســت، 
سیاســت های  راســتای  در  واقــع  در 
شــانزدهگانه  شــورای شــهر بوده اســت. 
بحــث دیگــر کــه مــا در شــورا پیگیــر آن 
در  منافــع  تعــارض  مدیریــت  هســتیم 
شــهرداری اســت. مهم تریــن بحثــی که 
در ایــن زمینــه مطــرح اســت اســتخدام 
خانواده های کارمندان شــهرداری است. 
در این راســتا مقرر شــده بود شــهرداری  
حکم هــای  و  کارمنــدان  لیســت  کرمــان 
آنان را منتشر کند. البته شهردار هم ذیل 
ماده ۲۹ قانون ششــم توســعه به صورت 
داوطلبانه لیســت حقوق کارمندان خود 
را منتشر کرد. نکته قابل توجه اینجاست 
که تاکنــون هیچ نهــاد دولتی ایــن اقدام 
را انجام نداده اســت.  این عضو شــورای 
شهر خاطرنشان کرد: موضوع مهم تری 
که شورا پیگیر آن است بحث قراردادها، 
مزایده هــا، مناقصه ها و بــه طور خاص و 
ویــژه طرح های تفضیلی و بحث ضوابط 

شهرسازی است. 
البته این طرح نیز در شورا آماده شده 
و در کمیسیون شفافیت در حال پیگیری 
اســت. عــلاوه بــر آن تمــام نیروهایی که 
غیرمســتقیم  به صــورت  درآمدشــان 
بایــد  هــم  اســت  شــهرداری  طریــق  از 
شفاف ســازی داشــته باشــند. در همیــن 
زمینــه بنا شــده شــرکت های جمع آوری 
زباله هم در طرح شفاف ســازی شــرکت 
داشــته باشــند و درآمد هــای آنــان هــم 
به صورت مســتقیم اعلام شــود. در واقع 
مــا می خواهیــم بــا ایــن اقــدام نظــارت 

مردمی بر این ارگان بیشتر شود.  
ë کاهش هزینه های نظارتی با شفافیت

وی بــا تأکید بر اینکــه ما تلاش داریم 
ایــن اقــدام الگویی بــرای دیگر اســتان ها 
باشــد، افــزود: برخــی از اعضای شــورای 
شــهر با روش اجرای این طرح مخالفت 
داشــتند اما با اصل موضوع همه موافق 
هســتند. نکته ای که در ایــن زمینه وجود 
دارد و به معضلی برای تمام شهروندان 
تبدیل شده، این است که اعضای شورای 
حســاب  بــه  شــهرداری  کارمنــد  شــهر، 
می آیند و طبق قانون نمی توانند از جای 
دیگــری حقــوق بگیرنــد. در ایــن زمینــه 
تخلفاتی وجود دارد و شــاید مخالفت ها 
بــا اجرای  طــرح شفاف ســازی به همین 
خاطر باشد و البته کسی با اصل موضوع 
دوســتان  اغلــب  و  نــدارد  مخالفتــی 
درخصــوص حاشــیه های احتمالــی این 
اقــدام ادامه روند را به صلاح نمی دانند. 
درباره  این موضوع تمام اعضای شورای 
شــهر هم نظــر هســتند و کســانی هم که 
مخالفــت داشــتند می گوینــد ایــن اقدام 
بایــد گام بــه گام انجام می شــده و اقدام 

به یکباره آن درست نبوده است.
شــورای  حقوقــی  کمیســیون  رئیــس 
مزایــای  خصــوص  در  کرمــان  شــهر 
ایــن طــرح گفــت: ایــن اقــدام به شــدت 
هزینه هــای نظارتــی را کاهــش می دهد. 
در واقــع مــا بــه جــای اینکــه یــک نهــاد 
نظارتی داشــته باشــیم مردم خودشــان 
ایــن کار را انجــام می دهنــد و همین امر 
ســبب کاهش چشــمگیر هزینه ها همراه 
با افزایش کارایی می شــود. از سوی دیگر 

موضوع، افزایش ســرعت کشــف فســاد 
اســت. نکته بعدی حق مــردم در زمینه 
نظــارت بر اموال خودشــان اســت اموال 
شــهرداری اموال مردم است و آنها باید 

جزئیات این هزینه ها را بدانند.
کــرد:  خاطرنشــان  امینــی زاده 
شفاف ســازی  طــرح  اجــرای  مــا  تــلاش 
قراردادهاســت. در واقــع ایــن اقــدام در 
کاری  اهمــال  و  تبانــی  امــکان  نهایــت 
نهادهــای نظارتــی با مجریــان را کاهش 
می دهــد. یعنــی دیگر قــرار نیســت تنها 
یــک فرد نظارت و گاهــی هم از تخلفات 

احتمالی چشم پوشی کند.  
ë  بدنــه شــهرداری از این اقــدام ناراضی

است
»حسین چناریان«، رئیس کمیسیون 
در  هــم  کرمــان  شــهر  شــورای  بودجــه 
واکنــش بــه انتشــار این اطلاعــات گفت: 
بــا توجــه بــه اینکــه در اخبــار گفته شــده 
شــهرداری کرمــان داوطلبانه ایــن کار را 
انجــام داده اســت، ایــن پرســش مطرح 
کــه  دارنــد  اطلاعــی  آنهــا  آیــا  می شــود 
برخی کارکنان از گذاشــتن این اطلاعات 

ناراضی هستند؟
اشــاره  بــا  شــهر  شــورای  عضــو  ایــن 
ســرمایه  جلــب  در  شــفافیت  تأثیــر  بــه 
اجتماعی گفت: درســت اســت که جلب 
اعتمــاد عمومــی مهــم اســت امــا اینکه 
اقــدام  ایــن  از  بدنــه شــهرداری کرمــان 

راضی باشند بسیار اهمیت دارد.  
ë  ادامه انتشــار اطلاعات به این شــکل به

صلاح شهرداری نیست
ســخنگوی  کمســاری«  »محمدرضــا 

شورای شــهر کرمان نیز در این خصوص 
گفــت: ادامــه انتشــار اطلاعــات بــا ایــن 
وضعیــت به صــلاح شــهرداری نخواهد 
بــود. وی ادامــه داد: حقوق یــک معاون 
شــهرداری بــه نســبت یــک کارمنــد جزء 
قابــل  حقــوق  معدنــی  شــرکت های  در 
توجهــی نیســت بــه همیــن ســبب بایــد 
اطلاعــات کامــل و قابــل دفاعی منتشــر 
شــود تا سوء برداشــت نشــود. این کار در 
اصل درست است اما نباید طوری عمل 
کنیم که از این به بعد شهرداری به جای 
حل مشــکلات مردم بخواهد کارگروهی 
تشــکیل دهد و به این موضوع رســیدگی 
ایــن مقــدار  کــه چــرا کارمندانــش  کنــد 

حقوق می گیرند.  
ë  انتشــار این اطلاعات باعث تقابل بین

نیروهای شهرداری شده است
رئیــس  موســوی«،  »ســیدمحمد 
کمیســیون هوشمند ســازی شــورای شهر 
نیز در این زمینه به »ایران« گفت: انتشار 
آزاد اطلاعات باید درســت و بجا باشــد؛ 
بــرای مثــال در اســتان کرمــان بســیاری 
از شــهرداران از شــهردار کرمــان بیشــتر 
حقوق می گیرند ؛ و همین ممکن اســت 
موجب ســوء تفاهــم و احیانــا تقابل بین 
نیروها شــود، در حالی  که این امر )بنا به 

موارد( دلیل و محمل قانونی دارد.
موسوی ادامه داد: فضایی که درحال 
حاضــر ایجــاد شــده باعــث تقابــل بیــن 
بخشــی  می شــود.  شــهرداری  نیروهــای 
از ایــن اطلاعــات شــخصی اســت و باید 
اطلاعــات را با تحلیــل ارائــه می کردیم. 
میــزان حقــوق و مزایا بــر اســاس قانون 
تحت نظارت دستگاه های نظارتی است 
و اگر حقوقــی غیرقانونی باشــد حتماً به 

آن رسیدگی می شود.
هوشمند ســازی  کمیســیون  رئیــس   
شورای شهر با تأکید بر اینکه نباید انتشار 
اطلاعات را با اهداف خاص دنبال کنیم، 
افــزود: اگــر در برابر حقــوق کارکنان باید 
بــه مــردم پاســخگو باشــیم در خصوص 
پروژه هــای عمرانی که شکســت خوردند 
هــم بایــد توضیــح دهیــم و بگوییــم چه 

اتفاقی افتاده است.  
ë  نیروهــای شــهرداری حقــوق معقولــی

می گیرند
»ســعید شــعرباف تبریزی« شهردار 

کرمــان هــم در ایــن زمینــه بــه »ایران« 
گفــت: درآمدها و هزینه های شــهرداری 
امــوال عمومی مــردم اســت و آنها باید 
از تمــام ســبد هزینــه ای مــا خبر داشــته 

باشند.
خصــوص  در  کرمــان  شــهردار 
واکنــش  کارکنــان شــهرداری بــه انتشــار 
اطلاعات حقوقی شــان گفــت: تصورات 
نســبت به حقــوق مدیــران تغییــر کرده 
اســت. در واقــع با انتشــار ایــن اطلاعات 
مشخص شده پرداختی ها در شهرداری 
غیرمعقــول نیســت. همچنیــن اختلاف 
کمترین و بیشترین حقوق هم مشخص 
شــده کــه زیاد هــم نیســت البتــه تلاش 

داریم این رقم را به حداکثر برسانیم.
شــعرباف بــا تأکید بــر اینکــه تمامی 
داده هایــی را کــه امــکان انتشــار دارند و 
امنیتــی نیســتند منتشــر خواهیــم کــرد، 
افزود: بر اســاس قانون انتشار اطلاعات 
بــرای  هــم  عمومــی  امــوال  از  حقــوق 
دســتگاه های نظارتی و هم عموم مردم 
باید قابل دیدن باشد. تیم را هم در نظر 
بگیرید انتشــار اطلاعات بــا برنامه ریزی 

به اصلاح ساختار کمک خواهد کرد.
ë  همــه بایــد بداننــد خصوصــی انگاری

درآمدها تفکر غلطی است
شــعرباف درخصوص انتقادات وارد 
شــده به ایــن اقــدام گفــت: درخصوص 
اینکه اطلاعات را مبهم منتشر کرده ایم 
یا خیــر، باید بگویــم تمــام پارامترهایی 
کــه در میــزان دریافتــی بیشــترین تأثیــر 
را دارد، منتشــر شــده تــا امکان مقایســه 
وجــود داشــته باشــد. همــه بایــد بدانند 
خصوصی انگاری درآمدها تفکر غلطی 
است و این انتقادات که گفته شده است 
شــروعی بــرای اصــلاح ســاختار اســت. 
اینکه دو نیرو با شــرایط یکســان و میزان 
منتشــر  درآمدشــان  متفــاوت  دریافــت 
شود اتفاق خوبی اســت، زیرا می توان با 

این اتفاق ساختار را اصلاح کرد.
شــهردار کرمــان بــا تأکید بــر قانونی 
بــودن حقوق کارکنان شــهرداری کرمان 
گفت: ایــن تصور که محــدوده حقوق ها 
انتشــار  از  بعــد  اســت  غیرمتعــارف 
اطلاعات از بین رفته و مشخص شده که 
در شــهرداری کرمان اکثــر نیروها حقوق 

معقولی می گیرند.

بجنــــــــورد- کاهش کیــــــــفیت آب سد 
شــیرین دره موجــب شــده شــهروندان 
بجنوردی با وجود ســرما و کاهش دمای 
هوا تــا منهای 1۰ درجه ســانتیگراد برای 
تأمیــن آب مــورد نیــاز بــه چشــمه های 
امــر  ایــن  کــه  برونــد  شــهر  اطــراف 
گلایه مندی مردم مرکز اســتان خراسان 

شمالی را در پی داشته است.
شهرســتان  در  شــیرین دره  ســد  آب 
مانــه و ســملقان از یــک دهــه پیــش در 
مــدار مصرف بجنوردی هــا قرار گرفت و 
قرار بود طعم شــیرین آب مطلوب را به 
مردم مرکز خراسان شمالی بچشاند اما 
در این ســال ها، گاهی بارندگی ها و ورود 
ســیل بــه ســد آن را گل و لای کرده و آب 
روی مردم قطع شــده و گاهی هم تغییر 
طعــم و بــوی آب خاطر مــردم را مکدر 

کرده است.
به گــزارش ایرنــا، تغییــر کیفیت آب 
ســد شــیرین دره گاهی بــه تغییــر آب و 
هــوا گــره زده و اعــلام شــد کــه در اوایــل 
پاییــز یــا بهار تغییــر دمــا در آب دریاچه 
بــا جریان همرفتــی همراه می شــود و با 

ایــن آشــفتگی، کیفیــت آب ســد تغییــر 
می کنــد. گاهــی هم حجــم زیــاد آبزیان 
در دریاچه عامل تغییر کیفیت آب ســد 
عنــوان و برای برداشــت آن برنامه ریزی 
شــد اما این امــر هرگز به نتیجــه دلخواه 
متولیان تأمین آب در این استان نرسید. 
اکنون هم خشکســالی و کاهش بارندگی 
و کاهــش ورودی آب بــه ســد، مشــکل 
کاهــش کیفیــت این ســد را افــزون کرده 
اســت. یکی از شهروندان بجنورد در این 
بــاره گفت: بعضــاً برای آشــامیدن، آب 
را می جوشــانیم و مصــرف می کنیم اما 
بســیاری از مــوارد جوشــاندن هم طعم 
از  را برطــرف نمی کنــد،  بــد آن  بــوی  و 
ایــن رو آب آشــامیدن را از چشــمه های 

روستاهای اطراف تأمین می کنیم.
ندا نیازی اظهار داشــت: برای تأمین 
آب به چشــمه روســتای آبچور مراجعه 
می کنیــم، البتــه این امــر برای بســیاری 
از همســایه ها و اطرافیــان ما رویه شــده 
بــه  چشــمه  از  آب  برداشــت  بــرای  و 

روستاهای اطراف می رویم.
در این میان، مســئولان شرکت آب و 

فاضــلاب می گویند که جلبک های ســد 
شیرین دره عامل تغییر کیفیت و طعم 
و بوی آب شده است، از طرفی امسال به 
علت کاهش میزان آب ذخیره شــده در 
ســد، تخلیه آب از دریچه ها انجام نشده 
یا بســیار کم بوده، از این رو سطح آب به 
لایه هایــی پایین تــر و با کیفیــت پایین تر 

نزدیک شده است.
 مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب 
بــاره گفــت:  ایــن  خراســان شــمالی در 
گمــان  پاییــز  فصــل ســرمای  اوایــل  در 
می رفــت کــه مشــکل طعــم و بــوی آب 
مربــوط بــه تغییر دمــا و وارونگــی دما و 
جریــان همرفتــی در مخزن ســد اســت، 
اما مشــکل با وجــود تثبیت دمای ســرد 
همچنان وجود داشــت و بر این اســاس 
بررســی هایی در این زمینه انجام شــد و 
بــه این نتیجه رســیدیم کــه عامل تغییر 

کیفیت آب سد جلبک ها  هستند.
غلامحســین ســاقی اظهــار داشــت: 
رشــد جلبک هــا در ســد و البتــه کاهــش 
میزان ذخیــره آب ســبب تغییر کیفیت 
آب شــده اســت، در ایــن زمینــه کلرزنی 

انجام شد و با تزریق آب اکسیژنه و کربن 
فعال، مشــکل تاحد بســیار زیــادی حل 

شده است.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقــه ای 
خراسان شــمالی هم در این باره با بیان 
اینکه مشکل کیفیت آب سد شیرین دره 
در ایــن یک دهــه، کهنه و قدیمی شــده 
اســت، گفت: امســال بــا کاهــش میزان 
ذخیــره آب در پشــت دریاچــه، مشــکل 
بیشــتر شده اســت، اکنون حجم آب سد 
کم شده و آب از لایه های پایین برداشت 
می شــود، آب لایه هــای پاییــن بــه علت 
اینکــه در معــرض نــور و اکســیژن قــرار 
ندارد کیفیت کمتری دارد از این رو سبب 

گلایه مردم شده است.
ســیدعقیل مرتضــوی بــا اشــاره بــه 
اجــرای طــرح آبگیــر ســطحی در ســد و 
از ســطح مخــزن اظهــار  برداشــت آب 
داشــت: این طرح برای برداشــت آب از 
ســطح ســد در زمان ســیلاب پیش بینی 
شــده بــود امــا امســال برداشــت آب از 
شــهریور مــاه تاکنــون بــه وســیله آبگیــر 

سطحی انجام می شود.  

مدیریت شیشه ای در کرمان
انتشار اطلاعات حقوق و مزایای مدیران و کارکنان شهرداری کرمان در سامانه شفافیت

رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر کرمان: موضوع مهمتری  که شورا پیگیر آن 
است بحث قراردادها، مزایده ها، مناقصه ها و به طور خاص و ویژه طرح های 

تفضیلی و بحث ضوابط شهرسازی است. البته  این طرح نیز  در  شورا آماده 
شده و در کمیسیون شفافیت در حال پیگیری است. علاوه بر آن تمام نیروهایی 
که درآمدشان به صورت غیر مستقیم از طریق شهرداری است هم باید شفاف 
سازی داشته باشند. در همین زمینه  بنا شده شرکت های جمع آوری زباله  هم 

در طرح شفاف سازی شرکت داشته باشد و در آمد های آنان هم به صورت 
مستقیم اعلام شود . در واقع ما می خواهیم با این اقدام  نظارت مردمی بر این 

ارگان بیشترشود

یم
سن

ت

شیما جهانبخش
خبرنگار

بهانه تراشی ها برای توجیه مشکل دیرینه پایان ندارد

کام تلخ بجنوردی ها با آب شیرین دره


